

中國語言學集刊

第六卷 第二期

BULLETIN OF CHINESE LINGUISTICS

VOLUME 6, NUMBER 2

紀念李方桂先生中國語言學研究學會

LI FANG-KUEI SOCIETY FOR CHINESE LINGUISTICS

香港科技大學中國語言學研究中心

CENTER FOR CHINESE LINGUISTICS

THE HONG KONG UNIVERSITY OF SCIENCE AND TECHNOLOGY

目錄

CONTENTS

論文 Articles

- 1 The Six Vowel Hypothesis of Old Chinese in Comparative Context
(比較脈絡下的古漢語六元音假說)
Nathan W. Hill (內藤丘)
- 71 《慧琳一切經音義》中的重紐及相關問題
(Rime Doublets in Huilin's *Yiqie Jing Yinyi* and Related Issues)
趙翠陽 (Cuiyang Zhao)
- 95 The Phonological Characteristics of Northern Chinese of the Jin Dynasty
(金代北方漢語的語音特徵)
Zhongwei Shen (沈鍾偉)
- 121 自然音變與音變類型：邊近音 l 的演化方式
(Natural Sound Change and Its Patterns: The Case of the Lateral Approximant *l*)
鄭偉 (Wei Zheng)
- 141 談《論語》中的“也已矣”連用現象
(On the Use of the Serial Modal Particle *Ye Yi Yi* in the *Analects*)
曹銀晶 (Eun-Jeong Cho)
- 173 台灣閩南語稱呼語的語意、語用分析
(Semantic and Pragmatic Analyses of Terms of Address in Taiwanese Southern Min)
陳麗雪 (Li-Hsueh Chen)

附錄 Appendices

- 191 附錄一：紀念李方桂先生中國語言學研究學會董事及執行委員名單
Appendix I: Board of Directors and Officers of the Li Fang-Kuei Society for Chinese Linguistics
- 193 附錄二：四種獎項及申請辦法
- 194 附錄三：紀念李方桂先生中國語言學研究學會的公開信
Appendix III: Letter from the Li Fang-Kuei Society for Chinese Linguistics
- 198 附錄四：紀念李方桂先生中國語言學研究學會贊助人名單
Appendix IV: List of Donors to the Li Fang-Kuei Society for Chinese Linguistics Endowment Fund
- 199 附錄五：《中國語言學集刊》稿約及撰稿格式
Appendix V: Style Sheet for BULLETIN OF CHINESE LINGUISTICS